
NOTATKA
z posiedzenia Komisji Gospodarki Narodowej

Data posiedzenia:  3 sierpnia 2010 r.

Nr posiedzenia: 252

Posiedzeniu przewodniczył: senator  Jan Wyrowiński – przewodniczący komisji

Porządek posiedzenia: 1. Informacja Ministra Skarbu Państwa na temat prywatyzacji sektora
elektroenergetycznego.

W posiedzeniu uczestniczyli: − senatorowie członkowie komisji: Grzegorz Banaś, Stanisław Bisztyga, Jan
Dobrzyński, Tadeusz Gruszka, Witold Idczak, Stanisław Iwan, Stanisław
Jurcewicz, Kazimierz Kleina, Stanisław Kogut, Krzysztof Majkowski, Antoni
Motyczka, Władysław Ortyl, Andrzej Owczarek, Jacek Swakoń, Marek
Trzciński, Jan Wyrowiński,

− Marszałek Senatu Bogdan Borusewicz.

− zaproszeni goście:
− Ministerstwo Skarbu Państwa:

− sekretarz stanu Jan Bury,
− dyrektor Departamentu Nadzoru i Prywatyzacji III Marcin Zieliński,

− Ministerstwo Gospodarki:
− zastępca dyrektora Departamentu Energetyki Tomasz Dąbrowski,
− naczelnik wydziału w Departamencie Energetyki Edward Słoma,
− starszy specjalista w Departamencie Górnictwa Magdalena Bohusz-

Boguszewska,
− Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów:

− wiceprezes  Jarosław Król,
− starszy specjalista w Departamencie Analiz Rynku Aneta Gryglewicz,

− Urząd Regulacji Energetyki:
− zastępca dyrektora Departamentu Promowania Konkurencji Zofia

Janiszewska,
− Polska Grupa Energetyczna SA:

− wiceprezes zarządu Marek Szostek,
− PGE Electra SA:

− prezes zarządu Marek Szywacz,
− ENERGA SA:

− prezes zarządu Mirosław Bieliński,
− ENEA SA:

− doradca zarządu Joanna Szandorowska,
− Polski Bazalt SA:

− prezes zarządu Władysław Kruczek.
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Przebieg posiedzenia:
Ad. 1 Informację na temat prywatyzacji sektora elektroenergetycznego przedstawił sekretarz stanu w

Ministerstwie Skarbu Państwa Jan Bury. Polityka prywatyzacyjna kraju w sektorze
elektroenergetycznym realizowana jest w oparciu o przyjęte przez Radę Ministrów dokumenty: Plan
prywatyzacji na lata 2008-2011 oraz jego aktualizację Kluczowe spółki do prywatyzacji w latach
2009-2010, Program dla elektroenergetyki oraz Politykę energetyczną Polski do 2030 r. Według
powyższych dokumentów do celów prywatyzacji sektora elektroenergetycznego zaliczono m.in.
zapewnienie rozwoju przedsiębiorstw energetycznych poprzez odpowiedni dostęp do funduszy na
inwestycje, zróżnicowanie struktur własnościowych sektora, restrukturyzację branży oraz
stymulowanie konkurencji w sektorze. Założono również utrzymanie przez Skarb Państwa
większościowego pakietu akcji PGE Polska Grupa Energetyczna SA oraz kontrolnego – na poziomie
pozwalającym zachować władztwo korporacyjne Skarbu Państwa – pakietu akcji w Tauron Polska
Energia SA. (PGE i Tauron wytwarzają łącznie ok. 60% krajowego wolumenu energii elektrycznej i
zaliczane są do spółek „o istotnym znaczeniu dla porządku publicznego lub bezpieczeństwa
publicznego”).
Minister J.Bury omówił przebieg prywatyzacji czterech największych grup energetycznych,
tj.: PGE Polska Grupa Energetyczna SA, Tauron Polska Energia SA, Enea SA oraz Energa SA., a
także proces prywatyzacji spółek energetycznych, w tym m.in.: Elektrociepłowni Zabrze SA, Zespołu
Elektrowni Bytom SA, Zespołu Elektrowni PAK SA, Nadwiślańskiej Spółki Energetycznej Sp. z o.o.,
Zespołu Elektrowni Wodnych Niedzica SA i innych. Przewidywane przychody z prywatyzacji
wyniosą ok. 55 mld zł.
W dyskusji senatorowie poruszali kwestie dotyczące m.in. stanowiska Urzędu Ochrony Konkurencji
i Konsumentów wobec konsolidacji głównych podmiotów sektora; przywilejów pracowniczych
w kontekście procesów prywatyzacyjnych; stanu linii przesyłowych i związaną z tym stratą energii
oraz wysokością cen energii elektrycznej; wyceny wartości spółek energetycznych oraz limitów
emisji CO2.
Odpowiedzi na pytania senatorów udzielał minister Jan Bury.
Przewodniczący obradom senator Jan Wyrowiński zaproponował, aby komisja zwróciła się do
Marszałka Senatu o wprowadzenie do porządku obrad najbliższego posiedzenia Senatu punktu
pt. Informacja Ministra Skarbu Państwa na temat przebiegu prywatyzacji sektora
elektroenergetycznego.
Senatorowie poparli propozycję przewodniczącego.

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową.

Sporządzono w Biurze Prac Senackich


